

PRESS RELEASE

Youth representatives and COP28 Youth Climate Champion discuss The Global Youth Statement, a Declaration for Climate Justice, at Pre-COP Ministerial in Abu Dhabi

- The Pre-COP in Abu Dhabi, the critical final climate ministerial before COP, was attended by a large youth delegation for the first time this year.
- The COP28 Youth Climate Champion, H.E. Shamma Al Mazrui, gathered the youth attendees for a high-level roundtable on youth ambitions for COP.
- The roundtable brought together participants from various programs, including YOUNGO, the official Children and Youth Constituency of the UNFCCC, the COP28 International Youth Climate Delegate Program, which is serving to bring youth from severely climate-impacted communities to COP, the COP28 UAE National Delegate Program, UNICEF Youth Advocates, and other high-level participants.
- Attendees discussed the Global Youth Statement, set to become the centrepiece youth advocacy document for COP28, representing the consensus demands of youth and children worldwide.
- The Global Youth Statement is an annual statement produced by YOUNGO which compiles insights, expectations and policy proposals from children and youth organisations and individuals and institutions across the globe, from over 150 countries.
- The COP28 Presidency has been committed to transparency and open dialogue by involving youth and children in all major climate policy discussions throughout 2023, including the crucial Pre-COP.
- The data of the submissions will be used to synthesise and structure clear youth climate policy demands for the COP28 negotiation tracks and other key environmental topics. Further analysis, evaluation, and finalisation of the statement will follow, with aim for the proposals to be considered and integrated into the COP28 deliberations and beyond by governments nationally.
- This year, the Global Youth Statement was presented during the Pre-COP stage, rather than mid-COP as in previous years, to enhance the effectiveness of incorporating youth requests into the negotiation processes.

- The COP28 Presidency aims to centre youth perspectives in international climate policymaking, setting a model for future COPs.
- The Youth Climate Champion has assumed the responsibility within the COP Presidency of mainstreaming youth participation and amplifying their voice in the COP28 process, mobilizing substantive youth policy input and outcomes.
- Inclusivity is one of the core focus areas of the UAE's Presidency, with young voices playing an integral role in achieving ambitious outcomes during COP28 and beyond.

Abu Dhabi, 30 October 2023: A key event held at the Emirate Palace in Abu Dhabi has highlighted the aspirations and demands of hundreds of thousands of young climate leaders from around the world, setting the stage for COP28.

The roundtable convened members of various programs, YOUNGO representatives (the Children and Youth Constituency of the UN Framework Convention on Climate Change) including the COP28 Youth Climate Champion, UNICEF advocates, H.E. Shamma Al Mazrui, and the COP International Youth Climate Delegates Program (IYCDP), which is bringing 100 youth from severely climate impacted and underrepresented communities to the COP, and the UAE Youth Delegate Program. The UN Deputy Secretary General Amina J. Mohammed also attended the event.

They gathered to discuss the **Global Youth Statement (GYS)**, a representative policy document produced annually that is built on consensus among global youth, aggregating the demands, insights, expectations and policy proposals of young individuals, youth organisations and institutions from over 150 countries.

The GYS is the result of intensive policy consultations conducted by YOUNGO, as well as from the integration of policy statements from local and regional Conferences of Youth (LCOYs & RCOYs). These have been organised by YOUNGO in collaboration with youth organisations in 110 countries in the lead-up to the global Conference of the Youth (COY18) which will take place between the 26 and the 28th of November 2023.

The inputs received were synthesised to present clear climate policy demands across the COP28 negotiation tracks and beyond, ranging from climate mitigation and adaptation, finance, and energy, to loss and damage and climate justice. It calls for an inclusive approach to climate governance that acknowledges the disproportionate impact of the climate crisis on the Global South and vulnerable communities, including youth, and underlines the need for systemic and radical action.

Further analysis, evaluation, and finalisation of the statement will follow, with aim for the proposals to be considered and integrated into the COP28 deliberations and beyond by governments nationally.

This year, the Global Youth Statement condensed demands were presented during the Pre-COP stage for the first time, instead of mid-COP as in previous COPs. This initial release will be a condensed version in UN aligned Language, to allow for parties and negotiators to have a more actionable document, at an earlier point in time. This change

aims to improve the effectiveness of incorporating the requests of the youth into the negotiation process.

The event emphasises the COP28 Presidency's commitment to transparency and open dialogue by involving youth and children in all major climate policy discussions throughout 2023, including the crucial Pre-COP. During the event, YOUNGO representatives presented their recommendations to Her Excellency Shamma Al Mazrui, the Youth Climate Champion for COP28, discussing various key thematic areas outlined in the Global Youth Statement.

"The COP28 Presidency is committed to achieving unprecedented youth and children's inclusion in international UN climate change negotiations. We have been diligently working on a series of initiatives to offer comprehensive support to youth at every stage of the COP process. Over the past year, the YCC has engaged with young people from across the globe to ensure that their voices are integrated throughout the entire COP28 process, with the aspiration for this to become the expectation for future years as well" H.E. Al Mazrui said.

"We have presented today the condensed policy demands of thousands of young people that were involved in the process within the Global Youth Statement and urge Parties to take action based on them during their negotiations at COP28, as they provide practical and comprehensive proposals that are actionable for the negotiation table and in the local perspective for parties. We appreciate the emphasis on youth participation by the Presidency, but for this engagement to be meaningful, they need to be integrated in the COP final outcomes," the YOUNGO policy team stated.

YOUNGO has been crafting a position statement in preparation for COP since 2005 in Montreal. Since COP25, this effort has expanded and evolved into an extensive process of collecting and synthesising inputs from children and youth representing countries worldwide. This aims to produce a more holistic, inclusive, and consensus-based set of proposals to represent youth around the world.

For COP26, approximately 130 countries participated in the institutional and individual inputs were collected. However, for COP28, it is anticipated that the number will exceed 150 countries in both qualitative and quantitative inputs. In the previous year, over 130 countries contributed to the statement, and the goal is to involve all UN member states in the COP28 statement. On the quantitative side, this year also there was a partnership with the U-REPORT under UNICEF HQ.

This growth underscores the scale and increasing importance of the Global Youth Statement and the dedication of the youth climate movement to providing meaningful contributions to the multilateral climate negotiations.

The GYS aims to amplify all voices under the age of 35, with a special emphasis on youth from most vulnerable communities such as indigenous peoples, those with disabilities, and communities at highest risk.

The COP28 Presidency strives to place youth perspectives at the core of global policymaking, setting a model for future COPs.

Meanwhile, the YCC is the first position within the higher COP leadership to ensure the meaningful participation and representation of youth in international climate decision-making and mobilise substantive youth input and outcomes from the COP and UNFCCC processes.

- ENDS-

Notes to Editors COP28 UAE:

- COP28 UAE will take place at Expo City Dubai from November 30-December 12, 2023. The Conference is expected to convene over 70,000 participants, including heads of state, government officials, international industry leaders, private sector representatives, academics, experts, youth, and non-state actors.
- As mandated by the Paris Climate Agreement, COP28 UAE will deliver the first ever Global Stocktake – a comprehensive evaluation of progress against climate goals.
- The UAE will lead a process for all parties to agree upon a clear roadmap to accelerate progress through a pragmatic global energy transition and a “leave no one behind” approach to inclusive climate action.

Youth Climate Champion (YCC)

- The Youth Climate Champion (YCC) is the first position within the higher COP leadership to ensure the meaningful participation and representation of youth in international climate decision-making and mobilise substantive youth input and outcomes from the COP and UNFCCC processes. COP28’s Youth Climate Champion is Her Excellency Shamma Al Mazrui, UAE Minister of Community Development and previously State Minister of Youth Affairs.
- The Youth Climate Champion aims to amplify the climate action and influence of young people everywhere through four pillars collectively known as PAVE. Enhance participation of youth within the Presidency and UNFCCC process, and increase access to the COP, especially for youth from Least Developed Countries and Small Island States. Spurring action through advancing and celebrating youth-led climate action and ambition, particularly in the UAE and Arab region. Relaying and amplify the voice and policy positions of youth within the Presidency and UNFCCC. And championing education through empowering youth to play an elevated role in climate decision-making through awareness and education opportunities.

YOUNGO

YOUNGO is the official children and youth constituency of the United Nations Framework Convention on Climate Change (UNFCCC). YOUNGO is a vibrant, global network of children and youth activists (up to 35 years) as well as youth NGOs, who contribute to shaping the

intergovernmental climate change policies and strive to empower youth to formally bring their voices to the UNFCCC processes.

على هامش الاجتماعات الوزارية التمهيدية لمؤتمر الأطراف بأبوظبي رائدة المناخ للشباب وممثلو الشباب يناقشون بيان الشباب العالمي الذي يمثل إعلاناً للعدالة المناخية

- الاجتماعات التمهيدية لـ COP28 بأبوظبي تمثل آخر تجمع وزاري حاسم قبل مؤتمر الأطراف، وتشهد حضوراً كبيراً من الشباب لأول مرة هذا العام
- معالي شمس المزروعى، رائدة المناخ للشباب تجتمع مع ممثلي الشباب لمناقشة طموحاتهم في COP28 خلال اجتماع حواري رفيع المستوى
- جلسة نقاشية تجمع مشاركين من برامج ومنظمات متنوعة تشمل برنامجي مندوبي الشباب الدولي للمناخ ومندوبي شباب الإمارات للمناخ التابعين لـ COP28 و YOUNGO الدائرة الشبابية لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ وغيرهم
- الحضور يناقش بيان الشباب العالمي الذي يمثل الوثيقة الرئيسية للتعبير عن مطالب الشباب من أنحاء العالم والتي سيتم تقديمها في COP28
- البيان السنوي الذي أعدته YOUNGO جمع وجهات نظر ومقترحات الشباب من أكثر من 150 دولة
- رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 ملتزمة بالشفافية والحوار المفتوح من خلال مشاركة الشباب في جميع النقاشات الرئيسية الخاصة بالسياسة المناخية خلال العام 2023 والتي تشمل الاجتماعات التمهيدية لمؤتمر الأطراف

- مدخلات البيان ستستخدم لتنظيم وصياغة متطلبات واضحة للسياسات المناخية الخاصة بالشباب وإدراجها ضمن مسارات التفاوض في COP28 بالإضافة إلى الاستفادة منها في مواضيع بيئية رئيسية أخرى
- تقديم البيان ضمن الاجتماعات التمهيدية لمؤتمر الأطراف للمرة الأولى يعزز من إدماج طلبات الشباب في عمليات التفاوض
- بيان الشباب العالمي سيشهد تحليلاً وتقييماً إضافياً بهدف النظر في المقترحات التي يتضمنها وإدراجها في المناقشات الخاصة بـ COP28 والأخذ بها من قبل الحكومات على المستويات الوطنية
- رئاسة COP28 تعمل على تمكين ودعم الشباب، وضمان إسماع أصواتهم للعالم وأن تكون طموحاتهم جزءاً محورياً من منظومة عمل المؤتمر، وتقديم نموذج لمؤتمرات الأطراف المستقبلية
- رائدة المناخ للشباب تتولى مسؤولية تعزيز مشاركة الشباب وإيصال آراءهم ضمن عملية المفاوضات الخاصة بـ COP28 وحشد الجهود للخروج بسياسات ونتائج فعالة تساهم بتطوير فئة الشباب حول العالم
- يشكل ضمان احتواء الجميع إحدى الركائز الأساسية لخطة عمل رئاسة COP28 وتحتل آراء الشباب مكانة هامة ضمن الجهود لتحقيق أعلى الطموحات خلال المؤتمر

أبوظبي، 30 أكتوبر 2023: أكدت معالي شما بنت سهيل المزروعى وزيرة تنمية المجتمع رائدة المناخ للشباب في COP28، على التزام رئاسة مؤتمر الأطراف بالاستماع للأجيال الشابة وإتاحة الفرصة أمامهم لأداء دور فاعل في العملية التفاوضية لمؤتمر الأطراف.

جاء ذلك خلال جلسة حوارية رفيعة المستوى في قصر الإمارات بأبوظبي، ضمن الاجتماعات الوزارية التمهيدية لمؤتمر الأطراف، التي أقيمت بالتعاون بين فريق رائدة المناخ للشباب وممثلي الدائرة الشبابية للاتفاقية الإطارية للأمم المتحدة بشأن التغير

المناخي YOUNGO، حيث تم التركيز على تطلعات ومطالبات مئات الآلاف من قادة المناخ الشباب من جميع أنحاء العالم، استعداداً لـ COP28.

وتحدثت معالي شَمَا المزروعى خلال الجلسة وقالت: "تلتزم رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 بضمان تمكين الشباب وتعزيز مشاركتهم بشكل غير مسبوق في العملية التفاوضية المناخية متعددة الأطراف، ولقد عملنا على مجموعة من المبادرات لتقديم الدعم وتفعيل مشاركة الشباب في كل مرحلة من مراحل عملية مؤتمر الأطراف. كما تعاون فريق رائدة المناخ للشباب، طوال العام الماضي، مع الشباب من مختلف أنحاء العالم لضمان إيصال آرائهم وآمالهم وإدماجها ضمن جميع مراحل المفاوضات والنقاشات الخاصة بمؤتمر الأطراف COP28، ونحن نأمل أن يستمر هذا النهج خلال مؤتمرات الأطراف القادمة".

كما شهدت الجلسة حضور أمينة محمد، نائبة الأمين العام للأمم المتحدة، وممثلين من YOUNGO، ومن برنامجي مندوبي الشباب الدولي للمناخ، الذي يضم 100 مندوب شاب من الدول الأكثر تعرضاً لتغير المناخ والأقل تمثيلاً في مؤتمرات الأطراف، ومندوبي شباب الإمارات للمناخ التابعين لـ COP28، ومن برنامج شباب اليونسيف، بالإضافة إلى مشاركين آخرين.

وناقش المجتمعون بيان الشباب العالمي GYS، الذي يمثل وثيقة تضم مجموعة شاملة سنوية من مقترحات السياسات الخاصة بالشباب التي وافقت عليها منظمات الشباب العالمية، من أكثر من 150 دولة، حيث تم صياغة البيان عقب استشارات مكثفة حول السياسات الخاصة بالشباب التي قامت بها YOUNGO، بالإضافة إلى إدماج بيانات السياسات الخاصة بمؤتمرات الشباب المحلية والإقليمية للتغير المناخي (LCOYS و RCOYS) التي نظمتها YOUNGO بالتعاون مع منظمات الشباب في 110 دولة، استعداداً للنسخة الثامنة عشرة من مؤتمر الشباب للأمم المتحدة (COY18)، والذي سيقام في مدينة إكسبو دبي، في الفترة بين 26 28 نوفمبر 2023.

وتم استخدام المدخلات الخاصة ببيان الشباب العالمي لتقديم مطالب محددة بوضع سياسات مناخية يتم إدراجها ضمن مسارات التفاوض الخاصة بمؤتمر الأطراف COP28 وما بعد المؤتمر، وتتناول مواضيع بيئية مثل "التخفيف" و"التكيف"، والتمويل، والطاقة، و"الخسائر والأضرار"، والعدالة المناخية. ويدعو البيان إلى تبني منهج يعتمد على احتواء الجميع ضمن منظومة العمل المناخي، التي تهتم بتأثير التداعيات المناخية الشديدة على الجنوب العالمي والمجتمعات الأكثر عرضةً لتداعيات تغير المناخ، وتأثيراتها على الشباب وضرورة اتخاذ إجراءات جذرية لمواجهةها.

وسيشهد البيان تحليلاً، وتقييماً إضافيين، وتتم مراجعته بهدف أن تقوم الحكومات بالنظر في المقترحات التي يحتويها على الصعيد المحلي بعد إدماجها ضمن مفاوضات مؤتمر الأطراف COP28.

وتعتبر هذه المرة الأولى التي يتم فيها تقديم خلاصة مقترحات السياسات الخاصة بالشباب التي يتضمنها بيان الشباب العالمي خلال الاجتماعات التمهيدية لمؤتمر الأطراف، بدلاً من تقديمها أثناء فترة انعقاد المؤتمر كما جرت العادة. ويتماشى أسلوب هذه النسخة الأولى مع الأسلوب واللغة التي يتم استخدامها في صياغة بيانات الأمم المتحدة، للسماح للأطراف المعنية والمفاوضين بالتعامل مع وثيقة يمكن تطبيق مخرجاتها في وقت مبكر، وتم اتخاذ هذه الإجراءات لتحسين فعالية إدماج طلبات الشباب في عملية التفاوض والنقاشات الخاصة بالمؤتمر.

تُبرز هذه الفعالية التزام رئاسة COP28 بالوضوح والشفافية وإتاحة المجال للحوار الذي يضمن مشاركة الشباب في جميع المناقشات الرئيسية الخاصة بالسياسات المناخية خلال 2023، والتي تشمل المباحثات خلال الاجتماعات الوزارية التمهيدية لمؤتمر الأطراف COP28. وشهدت الجلسة استعراض ممثلي YOUNGO لتوصياتهم، بحضور معالي شَمَا المزروعى، والتي تناولت مجموعة متنوعة من الموضوعات المتخصصة الرئيسية المحددة في بيان الشباب العالمي.

وصرح متحدث من فريق YOUNGO حول الفعالية بالقول: "قدمنا خلاصة مطالب السياسات الشبابية الخاصة بآلاف المشاركين في عملية إعداد بيان الشباب العالمي، ونطالب الأطراف المعنية بإدماجها ضمن عملية المفاوضات في COP28، نظراً لما تتضمنه من مقترحات عملية وشاملة، يمكن التفاوض عليها، وتعكس وجهات النظر المحلية لمختلف الدول، ونقدر تركيز رئاسة COP28 على احتواء وضمان تمثيل الشباب وتفعيل مشاركتهم في عملية مؤتمر الأطراف، وإدماج مداخلاتهم ضمن المخرجات النهائية للمؤتمر".

وتقوم YOUNGO، منذ مؤتمر الأطراف الذي أقيم في مونتريال عام 2005، بإعداد بيان رسمي استعداداً لمؤتمر الأطراف، وقد تطورت هذه الجهود لتصبح عملية شاملة لجمع مساهمات ممثلي الشباب من جميع أنحاء العالم، بهدف التوصل لمجموعة من المقترحات الشاملة والتي تحتوي وتعكس جميع الآراء المتوافق عليها.

وكان COP26 قد شهد جمع مدخلات من المؤسسات والشباب من ما يقارب الـ 130 دولة خلال السنوات السابقة، ومع السعي لجذب مشاركة جميع الدول الأعضاء في الأمم المتحدة ضمن بيان الشباب العالمي في COP28، فإن التوقعات تشير إلى تسجيل زيادة كمية ونوعية في حجم المساهمات التي وصلت من أكثر من 150 دولة، وشهدت عقد شراكة مع منصة U-Report الاجتماعية الخاصة باليونيسيف، حيث تعكس هذه الزيادة تأثير وأهمية هذا البيان والتزام YOUNGO بتقديم مساهمات مؤثرة ضمن عملية المفاوضات المناخية متعددة الأطراف.

ويهدف البيان إلى إيصال أصوات الشباب دون سن 35 عاماً، مع التركيز بشكل خاص على الشباب من المجتمعات الأكثر تعرضاً لتداعيات تغير المناخ مثل الشعوب الأصلية وأصحاب الهمم والمجتمعات المعرضة لأعلى المخاطر.

وتركز رئاسة مؤتمر الأطراف COP28 على تمكين ودعم الشباب، وضمان إيصال آرائهم ومقترحاتهم للعالم وأن تكون طموحاتهم جزءاً محورياً من منظومة عمل المؤتمر، وتقديم نموذج لمؤتمرات الأطراف المستقبلية.

تُمثل رائدة المناخ للشباب حلقة الوصل بين شريحة الشباب والحكومات وفريق رئاسة COP28 والأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ، وتتولى مسؤولية تعزيز مشاركة الشباب وإيصال آراءهم وتطلعاتهم ضمن عملية المفاوضات والنقاشات الخاصة بعملية COP28، وحشد الجهود للخروج بسياسات ونتائج فعالة تساهم بتطوير فئة الشباب حول العالم.

-انتهى-

لجميع استفسارات وسائل الإعلام وطلبات إجراء المقابلات، يرجى التواصل عبر عنوان البريد الإلكتروني: media@cop28.com
كما يمكنكم الاطلاع على آخر التحديثات بشأن مؤتمر الأطراف COP28 عبر موقع تويتر (@COP28_UAE) واستخدام الصور ومقاطع الفيديو عبر موقع فليكر (COP28UAE)، ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة الموقع الإلكتروني لمؤتمر الأطراف COP28: www.cop28.com

نُبذة عن مؤتمر الأطراف COP28 الذي تستضيفه دولة الإمارات:

- تستضيف دولة الإمارات مؤتمر الأطراف COP28، في مدينة إكسبو دبي، في الفترة من 30 نوفمبر إلى 12 ديسمبر 2023. ومن المتوقع أن يشارك في المؤتمر أكثر من 70,000 شخص، بمن فيهم رؤساء دول ومسؤولون حكوميون وعدد من قادة القطاعات الصناعية الدولية وممثلي القطاع الخاص والمجتمع الأكاديمي والخبراء والشباب، والمجتمع المدني، والسكان الأصليين، والجهات الفاعلة غير الحكومية.
- بحسب بنود اتفاق باريس للمناخ، سيشهد مؤتمر الأطراف COP28 نتائج أول حصيلة عالمية لتقييم التقدم المحرز في تنفيذ أهداف الاتفاق وتسعى رئاسة المؤتمر إلى تقديم استجابة شاملة وحاسمة للحصيلة تساهم في إعادة العالم إلى المسار الصحيح للعمل المناخي.
- ستقود دولة الإمارات عملية تهدف إلى التوصل لتوافق بين كافة الأطراف واتفاق على خريطة طريق واضحة لتسريع التقدم المنشود عبر جميع موضوعات العمل المناخي، انطلاقاً من خطة عمل رئاسة COP28 التي تستند إلى أربع ركائز وهي: تسريع تحقيق انتقال منظم ومسؤول وعادل ومنطقي في قطاع الطاقة، وتطوير آليات التمويل المناخي، وحماية البشر والطبيعة وتحسين الحياة وسبل العيش، ودعم الركائز السابقة من خلال احتواء الجميع بشكل تام في منظومة عمل المؤتمر.

نُبذة عن رائدة المناخ للشباب:

- تشمل رائدة المناخ للشباب حلقة الوصل بين شريحة الشباب والحكومات ورئاسة فريق COP28 والأمانة العامة لاتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ، وتتولى مسؤولية تعزيز مشاركة الشباب وإيصال آراءهم وتطلعاتهم ضمن عملية المفاوضات والنقاشات الخاصة بعملية COP28، وحشد الجهود للخروج بسياسات ونتائج فعالة تساهم بتطوير فئة الشباب حول العالم.

- وتعمل رائدة المناخ للشباب لتعزيز دور الشباب حول العالم، من خلال استراتيجيتها القائمة على أربع ركائز، وهي: تعزيز مشاركة الشباب، واحتوائهم وتمثيلهم ضمن عمليات المفاوضات الخاصة بتغير المناخ، وتمكينهم من المساهمة في صنع القرار من خلال إتاحة فرص التوعية والتثقيف، وإيصال أفكارهم ومقترحاتهم، وتحفيز القيام بمزيد من العمل المناخي تحت قيادة الشباب.

نُبذة عن YOUNGO:

YOUNGO هي الدائرة الشبابية للاتفاقية الإطارية للأمم المتحدة بشأن التغير المناخي (UNFCCC)، وتمثل شبكة عالمية نابضة بالحياة من الناشطين من الأطفال والشباب (حتى 35 عامًا) بالإضافة إلى المنظمات غير الحكومية الشبابية، الذين يساهمون في تشكيل السياسات الحكومية الدولية المتعلقة بتغير المناخ ويسعون جاهدين لتمكين الشباب من إيصال أصواتهم رسمياً إلى عمليات اتفاقية الأمم المتحدة الإطارية بشأن تغير المناخ.